
Arbejdsmarkedsudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 23. juni 2011

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

AMU alm. del

Samrådsspørgsmål BW
Ministeren bedes redegøre for, hvilke overvejelser Beskæftigelsesministeriet
har haft om at kontakte tidligere medarbejdere med for stort indhold af det gif-
tige tungmetal kviksølv i kroppen på virksomheden Kamstrup i Århus, da den
rapport om kviksølvskandalen på Grindstedværket med bilag, som ministeriet
fik allerede 21. oktober 2008, f.eks. viser, at Arbejdstilsynet i 1967-73 havde
målt, at 59 arbejdere på Kamstrup havde over 100 mikrogram kviksølv pr. liter
urin - og hvilke overvejelser har ministeriet haft siden 2008 om at tilbyde de
pågældende arbejdere en lægelig undersøgelse af deres helbredstilstand og
vejlede dem med hensyn til at søge arbejdsskadeerstatning?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Eigil Andersen (SF).

På udvalgets vegne

Helle Sjelle
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